

Palestine National Council

Speaker Office

Ref.

Date



المجلس الوطني الفلسطيني

مكتب الرئيس

الرقم :

التاريخ :

المجلس الوطني الفلسطيني - شعبنا قادر على تجاوز المرحلة وإفشال محاولات النيل من حقوقه في العودة والدولة

2018-11-28

طالب المجلس الوطني الفلسطيني المجتمع الدولي ترجمة تضامنه الواسع مع شعبنا إلى أفعال تنهي الاحتلال الإسرائيلي ليتمكن من تقرير مصيره وعودته إلى أرضه، وتجسيد استقلاله الوطني في دولته المستقلة ذات السيادة وعاصمتها مدينة القدس.

وعبر المجلس الوطني الفلسطيني في بيان صحفي بمناسبة يوم التضامن العالمي مع الشعب الفلسطيني الذي أقرته الجمعية العامة للأمم المتحدة في الثاني من شهر كانون الأول عام 1977، باعتبار يوم 29 نوفمبر من كل عام يوماً للتضامن مع شعبنا، عن تقديره لكافة الدول والمؤسسات والحركات العالمية التي تحيي هذه المناسبة رفضاً للظلم والاحتلال وتأييداً لحق شعبنا في تقرير مصيره.

وأكد المجلس الوطني الفلسطيني أن المسؤولية الأولى في تنفيذ القرارات الخاصة بالقضية الفلسطينية منذ عام 1947 وحتى اليوم، يقع على عاتق الأمم المتحدة ومؤسساتها، فلم يعد مقبولاً أن تبقى دولة الاحتلال تنتهك القانون الدولي بدعم ورعاية كاملة من إدارة ترامب، التي تشجعها على ممارسة الإرهاب والقتل والاعتقال وبناء المستعمرات على أراضي الدولة الفلسطينية التي اعترفت بها الجمعية العامة للأمم المتحدة عام 2012.

وشدد المجلس الوطني الفلسطيني على قدرة شعبنا وقيادته على تجاوز المرحلة ومواجهة كافة المشاريع والخطط الهادفة لتصفية قضيته الوطنية والنيل من حقوقه الثابتة في العودة والدولة، وإيجاد مرجعيات للحل تقوم إسرائيل والولايات المتحدة الأمريكية بمحاولة فرضها بدلاً عن قرارات الشرعية الدولية ذات الصلة.

وطالب المجلس الوطني الفلسطيني بهذه المناسبة معاقبة دولة الاحتلال الإسرائيلي وبرلمانها " الكنيست" على قراراتها وقوانينها العنصرية التي شرعت نظام التمييز العنصري تجاه كل من هو غير يهودي، وتجلى ذلك في قانون الدولة القومية وغيره من عشرات القوانين المخالفة للمواثيق والقوانين الدولية ومبادئ حقوق الإنسان العالمية.

وأكد المجلس الوطني الفلسطيني أنه لن يكون هناك سلام ولا أمن ولا استقرار في منطقة الشرق الأوسط مع استمرار الاحتلال الإسرائيلي، ولا يمكن لدولة الاحتلال أن تنعم بالأمن طالما بقي الشعب الفلسطيني يتعرض للظلم والاضطهاد، وأن الحل الوحيد يكون بتنفيذ حل الدولتين بإقامة دولة فلسطين وعاصمتها القدس على حدود الرابع من حزيران من العام 1967، داعياً دول العالم التي لم تعترف بدولة فلسطين إلى الاعتراف بها، ومساعدتها على نيل استقلالها الناجز.

وحيا المجلس الوطني الفلسطيني بهذه المناسبة صمود شعبنا في الوطن وفي مخيمات اللجوء والشتات، داعياً إلى توحيد الصف وإنهاء الانقسام، كما حيا حركات التضامن العالمي وفي مقدمتها حركة المقاطعة العالمية B.D.S التي ترفض الاحتلال الاستعماري الإسرائيلي، وترفض التمييز العنصري الممارس بحق الشعب الفلسطيني.

ويذكر المجلس الوطني الفلسطيني بالذكرى 71 لصدور قرار تقسيم فلسطين رقم 181 الصادر عن الجمعية العامة للأمم المتحدة في 29 نوفمبر عام 1947، مؤكداً أن هذه القرار الظالم صدر رغماً عن إرادة الشعب الفلسطيني نظراً لمعادلات دولية منحازة في حينه.

Palestine National Council

Speaker Office

Ref.

Date



المجلس الوطني الفلسطيني

مكتب الرئيس

الرقم :

التاريخ :

Press Release The Palestine National Council Our People Can Overcome the Stage, Thwart Attempts to Undermine their Rights to Return and the State

28/11/2018

The National Council called on the international community to translate its broad solidarity with our people into actions ending the Israeli occupation, enabling our people to exercise their self-determination and return to homeland, embody their national sovereign state with Jerusalem as its capital.

The National Council , on the occasion, of the International Day of Solidarity with the Palestinian people, adopted by UN General Assembly, on 2 December 1977 to commemorate partitioning of Palestine into two states, expressed its appreciation to all states, institutions, and world movement, commemorating the occasion, rejecting injustice, occupation and supporting our people's right to self-determination.

The National Council stressed that the primary responsibility in implementation of decisions related to the Palestinian issue since 1947 till now is the responsibility of the United Nations and its institutions. It is no longer acceptable that Israel" the occupying state " remains in violation of international laws, with full support and care of Trump administration, which is encouraging it to practice terrorism, murder, detention, and building settlements on the territory of the Palestinian state recognized by UN General Assembly in 2012.

The Council stressed the ability of our people and their leadership to overcome the stage, confront all projects and plans aimed at liquidating the national cause, undermining their rights to return and the state, and find references to settlement, which Israel and United States are trying to impose them as a substitute for the relevant resolutions of international legitimacy.

The National Council on this occasion called on to punish the Israeli occupation state and its parliament " the Knesset" for its racist decisions and laws that legitimized this system of racial discrimination against all non-Jews, which is reflected in the nation-state law and dozens of laws contrary to international laws, conventions and human rights' principles.

The National Council stressed that there will be no peace, no security, no stability in the Middle East with the continuation of the Israeli occupation. The occupying state can not enjoy security as long as the Palestinian people have been subjected to injustice and oppression. The only solution is to implement the two-state solution with the establishment of a Palestinian state with Jerusalem as its capital on the 1967 borders, calling on the countries of the world that have not recognized the state of Palestine yet to recognize it and help to achieve its independence.

The National Council on this occasion, saluted our people's steadfastness at home, in the refugee camps and diaspora, calling for uniting ranks and ending the division. The Council also saluted world solidarity movement, first and foremost the world boycott movement, B.D.S which rejects racial Israeli occupation and racial discrimination practiced against the Palestinian people.

The National Council recalls the 71st anniversary of resolution 181(11) adopted on November 1947 partitioning Palestine into two states, stressing that this unjust decision was issued against the will of the Palestinian people because of international equations biased in time.